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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Zwracam siê do pani w celu poparcia wysuwanych przez izby aptekarskie argumentów dotycz¹cych

nowego rozporz¹dzenia ministra zdrowia w sprawie recept lekarskich. Przedstawiciele izb aptekarskich
uwa¿aj¹, ¿e rozporz¹dzenie to ³amie prawa pacjenta.

Pacjent na mocy ustawy o œwiadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze œrodków publicznych
zagwarantowane ma otrzymanie leków refundowanych na podstawie recepty lekarskiej. Tymczasem
nowe rozporz¹dzenie zak³ada, ¿e apteka bêdzie mog³a realizowaæ recepty wype³nione niezgodnie z wyty-
cznymi tylko za stuprocentow¹ odp³atnoœci¹, odbieraj¹c jednoczeœnie pacjentom prawo do leków refun-
dowanych. Oznacza to, ¿e w³aœnie pacjent bêdzie ponosi³ konsekwencje finansowe niedba³ego
wystawiania recept przez lekarzy, gdy¿ to g³ównie poœpiech i niedbalstwo lekarzy podczas wype³niania
recept powoduj¹ ich b³êdne wystawienie. Jak wiadomo, takich przypadków jest bardzo du¿o. Aptekarze
szacuj¹, ¿e nawet co druga recepta nie jest wype³niona w³aœciwie. Na wielu brakuje numeru PESEL pa-
cjenta, daty, numeru wykonywania zawodu lekarza, wskazañ dotycz¹cych stosowania leku i danych
pacjenta, czasem recepta jest tak nieczytelna, ¿e nie mo¿na odczytaæ, jakiego leku dotyczy.

W zwi¹zku z tym bardzo proszê o przybli¿enie mi, czy przy wprowadzaniu przedmiotowego rozpo-
rz¹dzenia brano pod uwagê te argumenty. Czy – a jeœli tak, to jakie – zostan¹ podjête kroki, aby jednak
zagwarantowaæ pacjentowi bezproblemow¹ realizacjê recept i otrzymanie leku za cenê uwzglêdniaj¹c¹
przys³uguj¹c¹ mu zni¿kê?

Z powa¿aniem
Grzegorz Czelej




